
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLENARI DE L’AJUNTAMENT DE 
DIA 6 DE JULIOL DE 2022.

A la Casa Consistorial  de Petra,  a  les 21,10 hores del dia 6 de juliol  de 2022, es 
reuneixen en primera convocatòria, als efectes de realitzar sessió pública ordinària del Plenari 
de  l’Ajuntament  de  Petra,  en  primera  convocatòria,  els  regidors  que  a  continuació  es 
relacionen:

       Sr. Miquel Jaume Horrach (presencialment).
  Sr. Víctor Manuel López Sánchez (presencialment).         
  Sr. Rafel Font Bauzà (presencialment).

Sra. Magdalena Màrquez Ribot (presencialment).
   Sr. Martí Sansaloni Oliver (presencialment).

Sr. Miquel Santandreu Bestard (telemàticament per sistema zoom).
  Sr. Bartolomé Martorell Alzamora (presencialment).
  Sr. Rafel Pastor Balle (presencialment).
          Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer (presencialment).

Sra. Francesca Maria Riutort Mestre (presencialment).
No assisteixen: ---

Actua com a Secretari  Habilitat  Miquel Febrer Roca,  i  la sessió es celebra sota la 
presidència del Batle, Sr. Salvador Femenias Riera. 

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

Dins d'aquest primer punt de l'ordre del dia, el Sr. Batle demana als representants dels 
diferents  grups polítics  municipals si  tenen res a comentar sobre l’acta  anterior  que s'han 
repartides en la documentació d'aquest plenari. Tan el portaveu del grup Més x Petra com del 
PP, manifesten que no tenen res a comentar; per la qual cosa s'aprova l’acta que corresponen a 
la sessió celebrada el dia 16 de juny de 2022, per unanimitat dels membres de Plenari presents 
(11), d'acord amb el que disposa l'article 91.4 de Llei Balear Municipal i de Règim Local, 
20/2006 de 15 de desembre.

2.-  APROVACIÓ  EXPEDIENT  DE  RECTIFICACIÓ  DE  SALDOS  NO 
PRESSUPOSTARIS NÚM. 5/2022.-

Per part del Sr. Batle atorga la paraula al Tinent de Batle el Sr. Miquel Jaume per 
exposar aquest punt de l'ordre del dia.

El  Sr.  Jaume  comença  dient  que  a  aquest  Plenari  es  duen  dos  punts  que  són 
continuació d'un plenari passat; recordant als assistents que s'hi va dir que teníem uns dotze 
milions d'euros pendent de regularitzar, concretament de dues partides. Una que fa referència 
al que no hem cobrat i que no es preveu cobrar i també al que no hem pagat i no pagarem mai. 
I l'altra que fa referència altres partides que es varen pagar en temps però no en forma, ja que 
eren  factures  pagades  però  que  no  hi  havia  partida  pressupostària  per  aplicar-les;  que 
d'aquestes en parlarem al punt següent de l'ordre del dia.

Pel que fa referència a aquest punt, diu que és l'expedient pressupostari 5/2022, i es 
tracta de procedir a l'anul·lació i rectificació de saldos deutors pendents de cobrament, són 
quantitats que ja sabem que no cobrarem, fa referència al llistat que es disposen els regidors, i  
que fa un total  de 45.371,00.- € a 31.12.2021. També es du a aprovació,  saldos creditors 
pendents de pagament d'exercicis anteriors, que són quantitats que no es pagaran per diferents 
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raons, i que fan un total de 420.279,52.-€. Aquesta seria la proposta que es du a aprovació i 
acaba dient que aquestes quantitats provenen des de l'any 2006 fins al 2021.

Acabada l'exposició d'aquest punt de l'ordre del dia, el Sr. Batle atorga la paraula al  
portaveu del grup Més.

Pren la paraula el Sr. Pere Josep Bauçà dient que tal com es varen manifestar a l'altra 
plenari  que  va  tractar  aquestes  regularitzacions  comptables,  al  seu  grup  li  pareix  bé  que 
s'hagin fetes així com què ens posem al dia en comptabilitat i que amb l'aprovació d'aquests 
dos punts s'hauria feta una bona neteja de tot el que arrastràvem i que no tenen res a comentar.

Dins  del  torn del  portaveu del  P.P.,  el  Sr.  Martí  Sansaloni  diu que es  tracta  d'una 
qüestió tècnica i que el seu grup en votarà a favor, ja que és una situació que s'arrastra des de 
molts d'anys enrera, des de quan hi havia l'anterior legislació que no obligava a tenir un crèdit  
aprovat  per  poder  contractar  i  per  tant  aquesta  feina  tècnica  no es  va  poder  fer  amb els 
recursos,  ni  propis  de  l'Ajuntament  ni  del  suport  del  Consell,  i  s'entén  perquè  aquest 
Ajuntament  hagi  hagut  de  contractar  una  empresa  externa  per  regularitzar-ho,  ja  que  era 
necessari fer-ho.

Sense altra comentari a fer per part dels diferents grups polítics, el Sr. Batle sotmet a 
votació la proposta de l'equip de Govern amb el resultat següent:

Vots emesos:                   11.  
Vots a favor: 8 (5 del PI i 3 PP)
Vots en contra: 0.
Abstencions: 3 de Més x Petra.

S'aprova per  tant,  per  majoria  de ⅔ dels  regidors  presents componen el  Plenari, 
l'expedient de rectificació de saldos no pressupostaris núm. 5/2022.

 3.- APROVACIÓ EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE 
CRÈDITS NÚM. 6/2022.-

El Sr. Batle torna atorgar la paraula al Sr. Miquel Jaume per exposar aquest punt de 
l'ordre del dia.

Comença dient el Sr. Jaume que a aquest punt ja l'ha introduït en el punt anterior i 
afegeix que es tracta de factures presentades des de l'any 2006 fins al 2021, de les quals s'han 
ordenat i realitzat els seus pagaments però que estan pendent d'aplicar en el pressupost de 
l'exercici; per la qual cosa es tracta crear una modificació de crèdit en el pressupost d'enguany 
per poder incorporar tots aquests valors, i que xerram de 6.151.282,39.-€ 

Acaba l'exposició d'aquest punt de l'ordre del dia,  el  Sr.  Batle atorga la paraula al 
portaveu del grup Més.

Pren la paraula el Sr. Bauçà ratificant el que ha dit en el punt anterior, i que el seu grup 
no tenen res a comentar.

Per part del Sr. Martí Sansaloni, portaveu del P.P. També es ratifica amb el que ha dit 
en el punt anterior. 

A continuació el Sr. Miquel Jaume diu que vol tancar aquest punt recordant que l'any 
passat aquest Ajuntament va iniciar el procés de regularitzar aquests comptes que provenien 
de l'any 1998 i que han passat moltes legislatures. Ratifiqui les paraules del Sr. Sansaloni 
dient  que  s'ha  hagut  de  contractar  una  empresa  externa  per  fer  aquesta  feina,  i  que  no 
n’haguéssim sortit, ja que no bastava el Sr. Pere Carles, com a tècnic del Consell de Mallorca,  
que tenia assignada aquesta feina d’assessorament, ja que a més del nostre municipi n’havia 
d’atendre d’altres. Acaba dient que aquest Ajuntament està d'enhorabona per aquesta feina 
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feta,  així  com  també  a  totes  les  persones  que  han  col·laborat,  ja  sigui  del  personal  de 
comptabilitat com el de les oficines, deixant constància públicament que aquest és molt vàlid. 

Sense altra comentari a fer per part dels diferents grups polítics, el Sr. Batle sotmet a 
votació la proposta de l'equip de Govern amb el resultat següent:

Vots emesos:                   11.  
Vots a favor: 8 (5 del PI i 3 PP)
Vots en contra: 0.
Abstencions: 3 de Més x Petra.

S'aprova per  tant,  per  majoria  de ⅔ dels  regidors  presents componen el  Plenari, 
l'expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits núm. 6/2022.-

4.- PROPOSTA DE NOMENAMENT JUTGE DE PAU.

El Sr.  Miquel Jaume pren la paraula per introduir  aquest punt de l'ordre del dia,  i 
comença dient que fins dia 27 de juny hi havia temps perquè les persones interessades en 
ostentar el càrrec de Jutge de Pau de la nostra localitat, poguessin fer la pertinent sol·licitud. 
Recorda que ara s'acabava el termini de 4 anys i que fins ara el Jutge ho havia estat el Sr. 
Jaume Dam Castillo, i per això s'ha tornat a fer pública dita plaça. Resulta que només hi ha 
hagut una persona interessada i que ha estat el mateix Sr. Dam. I per la qual cosa la proposta 
de l'equip de Govern és la de sol·licitar al Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears, el  
nomenament del Sr. Jaume Dam Castillo com a nou Jutge de Pau titular, per un termini de 4 
anys més.

Acabada la intervenció del Sr. Jaume, el Sr. Batle atorga la paraula al portaveu del 
grup Més.

El Sr. Pere Josep Bauçà comença dient que en aquest punt el seu vot serà l'abstenció,  
malgrat estat molt contents de la labor feta pel Sr. Dam. Argumenta l'abstenció dient que al 
seu grup les hagués agradat que els procés hagués estat més obert. Afegeix que de totes les 
persones  que  n'havien  xerrat  cap  d'elles  estaven  assabentades  que  es  tramitàs  aquest 
procediment. Considera positiu que s'hagués fet més públic, ja sigui mitjançant les xarxes 
socials, cartells pel poble o fent-ho públic a través de la televisió que ho veu molta gent, o 
altres maneres per tal de que la gent ho sàpigues i hi pogués haver més sol·licituds. Diu això 
també, perquè havent-hi només una sol·licitud, la plaça de Jutge de Pau substitut no es podrà 
cobrir. Reitera una altra vegada més que el procediment hauria d'haver estat més obert, essent 
l'argument de la seva abstenció a la votació.

De seguida el Sr. Batle atorga la paraula al portaveu del P.P. Martí Sansaloni i comença 
dient que el seu grup votarà a favor de la proposta de nomenament del Sr. Jaume Dam. També 
afegeix que ser Jutge de Pau no és una feina fàcil,  i  que si  només se n'ha presentat  una 
persona, ho interpretaria que sembla que no li donam la confiança per seguir fent la seva feina 
com la ve fent; i referint-se a la postura del grup Més considera que no s'hauria d'entrar tant en 
el tema de procediment que no afecta a la persona, penalitzant al qui se li ha de donar la 
confiança ja que ha estat la única persona interessada, volent penalitzar el procediment de 
l'equip de Govern. Acaba dient que respecta qualsevol opinió i postura però que considera el 
nomenament del Jutge hauria de ser recolzat pels 11 regidors.

A continuació pren la  paraula el  Sr.  Miquel  Jaume i  també considera que aquesta 
proposta d'acord hauria de tenir el suport de tots els regidors. Anomena a diferents persones 
que anteriorment foren Jutges de Pau i recalca que la feina de Jutge de Pau és complicada i 
d'agrair.  Ara  fa  un  comentari  referent  al  procediment  habitual  per  a  la  proposta  de 
nomenament de Jutge de Pau, l'acord del qual es tramet  al  Tribunal Superior de Justícia. 
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També  i  pel  que  fa  referència  a  la  vacant  que  queda  del  Jutge  de  Pau  substitut,  fa  una 
convidada general a totes les persones que n'estiguin interessades en ocupar aquest càrrec.

De seguida el Batle demana al grup de Més que reconsiderin el vot anunciat, ja que 
considera que és molt important fer les tasques de Jutge de Pau, si has estat recolzat per tots 
els grups polítics.

Ara,  i  per  part  del  regidor  Jaume,  llegeix  públicament  part  de  l'escrit  tramès  pel 
Tribunal Superior de Justícia pel que fa referència a la forma en què s'ha de redactar l'acord 
entre d'altres.

A continuació el Sr. Batle reitera el que ha dit anteriorment, i atorga el 2on torn de 
paraula al portaveu de Més.

Per part del Sr. Pere Josep Bauçà comença dient que ells representen un grup, que han 
xerrat particularment amb en Jaume Dam i li han manifestat el seu recolzament i des d'aquí fa 
públic el suport del seu grup. Que el vot d'abstenció no va en contra del Sr. Jaume Dam, sinó 
que és un toc d'atenció de cara a un altra tipus de procés que s'hagués de fer i amb més 
publicitat per tal que la gent ho sàpiga. I dit això es ratifica amb la proposta d'abstenció del 
seu grup.

Dins del 2on torn de paraula del P.P., el seu portaveu manifesta que no tenen res més a 
comentar en aquest punt de l'ordre del dia.

Acaba les intervencions el Sr. Miquel Jaume i referent a la postura del grup de Més, 
diu que és vera que l'abstenció no és un vot en contra, però que tampoc és un vot a favor.

Sense altra comentari a fer per part dels diferents grups polítics, el Sr. Batle sotmet a 
votació la proposta de l'equip de Govern amb el resultat següent:

Vots emesos:                   11.  
Vots a favor: 8 (5 del PI i 3 PP)
Vots en contra: 0.
Abstencions: 3 de Més x Petra.

S'aprova per  tant,  per  majoria  de ⅔ dels  regidors  presents componen el  Plenari, 
proposar al Tribunal Superior de Justícia el nomenament de Jaume Dam Castillo, amb el 
DNI 37622847-E, com a Jutge de Pau de Petra i per un termini de 4 anys.

5.- RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE BATLIA 50/2022.-

Per part del Sr. Batle atorga la paraula al primer Tinent de Batle per exposar aquest  
punt de l’ordre del dia. De seguida el Sr. Miquel Jaume diu que la Resolució de Batlia, fa 
referència a què es va obrir un procediment penal durant la legislatura passada per defensar 
els interessos municipals, i ja que els processos judicials s'allarguen i ara afecta a aquesta 
lesgislatura. També diu que els advocats que representen l'Ajuntament ens han suggerit que 
ratifiquem la  Resolució de Batlia  objecte  d'aquest punt de l’ordre del dia,  en el  primer 
plenari que es celebri; per tal de que quedi clar que el Batle actual segueix amb la mateixa 
idea de defensar els interessos dels petrers, que tenia el Batle anterior quan va interposar 
aquesta denúncia penal.

Acabada l'exposició d'aquest punt, el Sr. Batle atorga la paraula al portaveu del grup 
Més per Petra. El Sr. Pere Josep Bauçà diu que en aquest punt no en faran cap comentari.

A continuació  el  Sr.  Batle  atorga  la  paraula  al  portaveu  del  PP i  el  Sr.  Martí 
Sansaloni diu que el seu grup votarà a favor perquè el que es tracta es de donar continuïtat 
al que es va començar durant la legislatura passada.
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Una vegada oferit per part del part del Sr. Batle del segon torn de paraules als grup 
polítics, aquest manifesten que no tenen res més a comentar; per la qual cosa el Sr. Batle 
sotmet a continuació a votació aquest punt amb el resultat següent:

Vots emesos:                   11.  
Vots a favor: 8 (5 del PI i 3 PP)
Vots en contra: 3 de Més x Petra.
Abstencions: 0.
Atès el resultat de la votació, s'aprova per majoria de ⅔ dels regidors presents que 

componen el  Plenari,  la ratificació de la Resolució de Batlia 50/2022 de 30 de juny de 
2022.-

No es produeixen ja més intervencions, pel que fa a aquest altre punt de l'ordre del dia, 
per la qual cosa, el Sr. Batle, dóna per finalitzada aquesta sessió plenària, a les 21,25 hores i jo 
com a Secretari habilitat estenc la present acta la qual certific.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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